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Træna Sjømat AS 

8770 Træna         den 27.02.2024 

 

 

Fiskeridirektoratet 
Seksjon for fiskeregulering  
Att.: Liris Elene Kosonen. 
 

Høringssvar  

Høring om tiltak for å begrense fangst av brosme og lange nord for 62° N 

Træna Sjømat AS (tidligere Træna Seafood AS og Modolv Sjøset Fisk AS) kjøper fisk i området mellom Bodø 
og Vega i Nordland Fylke, Helgeland. Hovedsakelig fra område 00 og 06 i fiskeridirektoratets statistikkområder 
(figur 2 i høring). Hovedanlegget befinner seg på Træna og vi har mottaksstasjoner på følgende 5 steder: 

- Sør – Arnøy (Gildeskål kommune) 
- Bolga (Meløy kommune) 
- Nesøy (Rødøy Kommune) 

o Angelbruket AS 
- Sleneset (Lurøy kommune) 

o Sleneset fiskemottak AS 
- Selvær (Træna kommune) 

o Selvær skipsekspedisjon AS 

I området befinner det seg i tillegg mottaksstasjoner på Rødøy og Reipå i Meløy kommune. 
I forbindelse med høringssvaret har vi også vært i dialog med mottaksanlegg i: 

- Herøy Kommune 
o Seløy Fisk AS 

- Dønna kommune 
o Dønna Fiskemottak AS 

- Vega kommune 
o Vega delikatesser AS 

- Nærøysund kommune (stat. område 07) 
o Rørvik (stat. område 07) 
o Vikna 

- Averøy Kommune 
o Sigurd Folland AS 

Høringssvaret dekker dermed hele området fra Lofoten, via gamle Nord-Trønderlag, til Nord-Møre. 

Bakgrunnen for at vi har tatt med så mange aktører i høringssvaret er relativt like fiskerier og tilgang på ressurser 
og at problemstillingene er de like og for å vise hvor viktig dette fiskeriet er for en stor del av kysten fra Lofoten 
og sørover. Hovedandelen av flåten i beskrevet område er båter under 15 meter som driver med garn (lange) og 
line (Brosme og Lange). 

Historisk sett har det «alltid» vært fiske etter Lange og Brosme i dette området, både fra lokal flåte og fra større 
båter som fisker lenger til havs. Det er med andre ord et svært tradisjonsrikt fiske som nå søkes regulert. Det er 
et betydelig antall fartøy som driver direktefiske etter Lange og Brosme i vårt område. 

For perioden 2010 til 2023 ble det på Helgeland ifølge Råfisklagets statistikk landet mellom ca 352 tonn og ca 
1065 tonn med Lange og Brosme. Toppår i 2016 og lavest i 2011.  
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Se tabell under: 

 

Merk at tabellen kun tar for seg området på Helgeland. Kvantum for trønderlag (område 07) kommer i tillegg. 
Hvis vi ser bort fra toppår og bunnår, kan vi se at kvantaene har vært veldig stabile i tidsserien, med liten 
variasjon mellom år. 
 
Vi kan også si med stor sikkerhet at fangstinnsatsen har blitt redusert i perioden, uten at det har vært en 
signifikant nedgang i kvantum. 

Fisket etter Lange og Brosme i området foregår først og fremst på våren etter påske (april tom juni måned) og på 
høsten fra september til medio desember. 

Ved en gjennomgang av sluttsedler kan man se at forslaget til regulering med 20 prosent (Brosme) og 30 prosent 
(lange) innblanding i praksis vil stoppe dette tradisjonsrike fiskeriet. Spesielt på våren. Innblanding av for 
eksempel lange er alltid over 50% og ofte opp mot 90%.  

På høsten er situasjonen noe bedre, men de foreslåtte (lave) innblandingsprosenter vil skape store problemer for 
både flåte og industri. Og vil bidra sterkt i en avvikling av et aktivt yrkesfiske i området fra Lofoten og 
sørover. 

Vi ønsker i tillegg å bemerke at det i vårt område også foregår et fiske etter Lange og Brosme med større 
autolinebåter fra andre områder (sør for 62). Disse tar med seg fangsten og leverer i andre områder og er således 
ikke en del av statistikken for vårt område. 

Vi har på generelt grunnlag forståelse for et behov for en bærekraftig og god forvaltning av våre ressurser. Vi 
tillater oss likevel å stille spørsmål ved kvotegrunnlaget for dette forslaget, spesielt i vårt område: 

- På hvilket grunnlag er kvotene beregnet? 
- Hvordan er eldre tidsserier (historikk) før 2013 hensyntatt? 
- Er en minkende fangstinnsats pr fangst hensyntatt? 
- Er det tatt hensyn til at det i noen områder er større beskatning enn andre (for eksempel i Troms og 

Finnmark). 
- Er det tatt hensyn til at Brosme og Lange i all hovedsak er «lokale bestander» som ikke vandrer mye? 

En mistenker at dette er et forsøk på «føre-var-prinsipp» tatt i betraktning at torsk og sildekvoter går betydelig 
ned. En forventer ett høyere fiskepress på bunnarter uten at det har vært en bestandsvurdering slik som er 
vanlig praksis når en setter kvoter/bifangstprosent? 

Det ser for oss ut som om reguleringsforslaget er basert på fangst, uten at det er gjort noen særlig form for 
forskning på hvordan det faktisk står til med disse bestandene. Det kan være grunn til å tro at det historisk sett, 
for eksempel før 2013, har vært et høyere uttak av lange og brosme enn de kvotene det legges opp til nå. Og ikke 
minst en større fangstinnsats enn de siste årene. Ut fra tall tidligere er det vanskelig å se at det i vårt område 
skal være grunnlag får at man skal redusere uttaket. 

Det er i vårt område og mange andre områder mange gode fiskeplasser for lange/Brosme. I enkelte fiskevær er 
det umulig å fiske noe som helst fra mai og ut året med disse forslag til reguleringer. 

ÅR BROSME KVITLANGE

2010 114 503         334 927         449 430         

2011 70 885           281 270         352 154         

2012 88 914           327 943         416 857         

2013 139 989         379 221         519 209         

2014 177 484         446 449         623 932         

2015 251 010         464 091         715 101         

2016 456 643         608 833         1 065 476     

2017 214 664         559 874         774 538         

2018 201 830         671 838         873 668         

2019 136 001         655 383         791 384         

2020 132 819         499 229         632 048         

2021 123 174         452 614         575 789         

2022 207 410         419 863         627 273         

2023 156 541       514 122       670 663         

Rundvekt (kg)
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Det er ønskelig med større innsats og bedre utredning er på hvilke tall og metoder som er lagt til grunn for å sette 
kvotene så små som foreslått. Det er vanskelig å se at utviklingen i fiskeriene har vært av en slik art at det skal 
være behov for å sette kvotene så lavt som i forslaget, også ut fra et føre-var-perspektiv.  

Dersom dette er tilfelle i andre områder vil det vel være mer naturlig med ulike reguleringer i forskjellige 
områder. For eksempel en ordning som den som gjennomføres i forbindelse med blåkveitefisket, uten 
periodebegrensninger.  

Ut fra begrunnelser ovenfor vil alle forslag som innebærer noe annet enn et direktefiske etter lange og Brosme, 
både på garn og line, i perioden april -juni føre til at båtene ikke kommer seg på havet og fiskerne ikke får 
utøvd sitt yrke. 

 For resten av året kan man sannsynligvis leve med en bifangstprosent på 50% på hver av artene. For båter som 
aktivt har drevet disse fiskeriene gjennom mange år, kan det vurderes en ordning med maksimalkvoter, for 
eksempel minimum 100 tonn kvitlange og 50 tonn Brosme. 

For båter som ikke har dette som sitt hjemområde, ref kommentar ovenfor om autolinebåter utenfra som fisker 
langs hele kysten, kan det etableres en ordning med bifangst. Man vil da sikre at lokale ressurser kan beskattes 
i større grad av en lokal flåte. Aktuelt fartøy faller da på bifangstordningen på det området de ikke velger 
direktefiske.  

For Brosmefisket er viktig at fisket blir holdt åpent i de månedene det historisk sett har vært størst aktivitet i 
fisket også kan bifangstprosent gjelde i «lavmåneder» innenfor dette fisket. 

Det må også nevnes at det ikke er noen fiskerier hvor båtene klarer å ha betydelige fangster av andre arter slik at 
bifangstprosenten på lange og brosme ikke overstiger de foreslåtte prosenter  

Forslaget om tiltak for å begrense fangst av brosme og lange nord for 62gr Nord slik det foreligger vil få 
dramatiske utslag for fiskeflåten og industrien på Helgeland og i nordre del av Trønderlag. Det vil være 

dramatisk i ei tid på året der det ikke er mulig å blande inn andre fiskeslag. I praksis betyr det full stopp fra april 

og ut året for store deler av konvensjonelle fiskefartøy. 

Træna Sjømat AS er prinsipielt enig i at ressursene må forvaltes på en god måte, men mener også at det er viktig 
at konsekvensene for samfunn, landindustri og rederier blir belyst så det vises at det er alvor for mange. Vi vil 
igjen da understreke at det ikke bare er båtene som blir lidende av dette, men også landindustrien. 

Fra vår side ser det ut som grunnlaget for forslaget er mangelfullt og at konsekvenser er for dårlig 
utredet. I hvertfall for områder fra Lofoten og sørover. Det er vanskelig å se at en forhastet innføring av 
foreslåtte regulering vil medføre annet enn at mange fiskere og fiskemottak mister en stor del av 
driftsgrunnlaget.  

En eventuell innføring av bifangst ordningen kan ikke gjennomføres fra i år. Til det er grunnlaget for 
fastsetting av kvotene for lite undersøkt, og konsekvensene for store. 

Vi ber direktoratet snu alle steiner for å finne praktiske løsninger slik at vi kan få avviklet ett normalt vår og 

høstfiske i ei ellers krevende tid. 

 

Med vennlig hilsen 

Sverre Hyttan 
Styreleder Træna Sjømat AS 
 

 

 

Vedlegg: 

Liste over kommuner, mottaksanlegg og fiskere som stiller seg bak Høringsuttalelse 
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Høring om tiltak for å begrense fangst av brosme og lange nord for 62° N 

 

Liste over kommuner, mottaksanlegg og fiskere som stiller seg bak Høringsuttalelse: 

 

Kommuner: 

Gildeskål kommune: Bjørn Magne Pedersen (sign) ordforer@gildeskal.kommune.no Mob: 97074094 

Meløy Kommune:__ Sigurd Stormo (sign)   postmottak@meloy.kommune.no  Mob: 90990535 

Rødøy kommune:  Inger Monsen (sign)   inger.monsen@rodoy.kommune.no Mob: 41623880 

Lurøy Kommune:  Håkon Lund (sign)     hakon.lund@luroy.kommune.no  Mob; 97647886 

Træna kommune: Trond Vegard Sletten (sign)  trond.vegard.sletten@trana.kommune.no Mob: 
41337918 

Herøy kommune:  Elbjørg Larsen (sign)   elbjorg.larsen@heroy-no.kommune.no Mob: 48006554 

Dønna kommune:_ John-Erik S. Johansen (sign)  john.johansen@donna.kommune.no Mob: 97651888 

Nesna Kommune: Hanne Davidsen (sign) hanne.davidsen@nesna.kommune.no  

 

 

Fiskemottak: 

Rørvik Fisk og Fiskemat: Per-Terje Pettersen (sign)  per@rff.no  Mob:   95989102 

Træna Sjømat AS:_ Per-Arne Ingebrigtsen (sign)   per@traenasjomat.no Mob: 47256214 

Dønna Fiskemottak AS:  Svein Sivertsen (sign)   postmaster@dfiskmas.no. Mobnr: 97080027 

Vega Delikatesser: Kato Fredriksen (sign) kato@vega-delikatesser.no Mob: 41615008 

Nils Williksen AS:  Ståle Ramstad (sign)  stale@williksen.com Mob: 97155530 

Sigurd Folland AS:  Emil Folland (sign) emil@sigurdfolland.no  Mob: 90513506 

Seløy Fiskemottak AS:  Kjell Jakobsen (sign) kjell@seloyfisk.no  Mob: 97528850 

 

Fiskere: 

Shell Fish AS:   Geir Sjøset (sign)  geir@msfish.no Mob: 48181400 

Kystfiske AS:   Geir Sjøset (sign)   geir@msfish.no Mob: 48181400 
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